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Izdanje za januar  2010.godine 
 
Prijem povodom Dana Republike 
 
Na prijemu za predstavnike opštinske 
boračke organizacije povodom 9. januara - 
Dana Republike Srpske , načelnik opštine 
Prijedor Marko Pavić je istakao da 
opštinska administracija dobro sarađuje sa 
boračkim organizacijama i da će i  dalje 
raditi na unapređenju međusobnih odnosa. 
 -Mi smo konstatovali da ćemo se 
zajednički  zalagati  za očuvanje i ovog 
datuma i  Republike Srpske i danas smo se 
složili da su borci ta snaga koja treba 
čuvati tekovine Dejtona i tekovine svoje 
borbe jer je to naš dug prema onima koji 
nisu više sa nama i koji su najviše iznijeli 
teret borbe, ali i prema generacijama koje 
dolaze iza nas , kazao je tom prilikom 
Pavić. 
 

 
 
On je dodao da bi  sud istorije negativno 
ocijenio sve ono  što  bismo   izgubili sada 
za zelenim stolom. 
-A upravo sada su na Republike Srpski 
veliki pritisci da izmjenama Ustava  
izgubimo ono što smo Dejtonskim 
mirovnim sporazumom dobili i boračke 
kategorije vidim kao najčvršće čuvare 

Dejtonskog mirovnog sporazuma, koje 
ćemo u toj borbi podržavati rekao je Pavić. 
 Predsjednik opštinske  Boračke 
organizacije Radovan Rajlić  izrazio je 
zadovoljstvo odnosom lokalnih vlasti 
prema borcima koji su stvorili Republiku 
Srpsku, izražavajući nadu  da će postignuti 
nivo saradnje biti nastavljen na 
zadovoljstvo prije svega članova ove 
organizacije. 
-Opština Prijedor izdvaja značajna sredstva 
za stambeno zbrinjavanje boračkih 
kategorija i za fondove solidarnosti iz kojih 
se finansira školovanje djece poginulih 
boraca i ratnih vojnih invalida, tako da je 
naša opšta ocjena da je saradnja sa 
lokalnim vlastima veoma dobra , kazao je 
Rajlić.     
Delegacija opštine i predstavnici boračke i 
organizacije poginulih boraca položili su 
vijence ispred centralnog spomen-obilježja  
poginulim borcima  posljednjeg rata „ Za 
krst časni“ .U stvaranju Republike Srpske 
učestvovalo je oko  17 000 boraca  iz 
Prijedora , a živote  je dalo 830 boraca. 
 
11.1. Ministar Stanislav Ćađo posjetio 
poplavljena područja 
 
Ministar unutrašnjih poslova Republike 
Srpske  Stanislav Čađo boravio je u 
Prijedoru gdje je nakon  razgovora i  
upoznavanja sa situacijom  vezanom za 
poplave sa načelnikom opštine Markom 
Pavićem, obišao najugroženija 
domaćinstva u naselju Tukovi. 
-Da bi se  trajno riješio problem poplava u 
Prijedoru treba izgraditi nasip u Tukovima 
dužine od šest kilometara što bi, prema 
procjenama, koštalo oko 12 miliona 
maraka, rekao je Čađo.  
On je dodao da je  izgradnja nasipa 
ozbiljan projekat i da takvih potreba u 
Republici Srpskoj ima na dosta mjesta. 
-Ono što je racionalno i realno reći je da 
moramo sagledati ukupno stanje i u 
jednom razumnom vremenskom periodu 
definisati prioritete i pristupiti faznom 
rješavanju problema, naglasio je Čađo. 
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Ministar je zahvalio svim pripadnicima 
Ministarstva unutrašnjih poslova, Civilne 
zaštite i vatrogasnih jedinica na naporima 
koje su ulagali i dalje ulažu ovih dana kako 
bi, u više poplavljenih mjesta Republike 
Srpske, pomogli ugroženom stanovništvu. 
 

 
 
-U Prijedoru bih posebno istakao veliki 
angažman i požrtvovanje vatrogasne 
jedinice, koje je prisutno godinama, a ne 
samo ovaj put, i ovom prilikom upućujem 
im čestitke, rekao je Čađo. 
On je najavio da će nadležni u vremenu 
koje slijedi sagledati mogućnosti 
objedinjavanja svih resursa kojima se 
raspolaže radi stvaranja organizacije 
spremne na efikasnije intervencije u 
ovakvim i drugim situacijama kada dođe 
do ozbiljnijeg ugrožavanja stanovništva. 
Rijeka Sana se na području Prijedora 
povlači, ali su još prisutne plavne vode 
koje onemogućavaju putnu komunikaciju 
stanovnicima osam najugroženijih 
domaćinstava kod gradskog mosta prema 
gradu.U to su se uvjerile i novinarske ekipe 
koje su ostale zaglavljene na putu prema 
poplavljenom naselju.  
 
Projekat „ Crno vrelo“ 
Zajedničkim snagama do pitke vode 
 
Na jučerašnjoj sjednica Nadzornog odbora 
donijeta je odluka o raspisivanju 
međunarodnog tendera za izbor izvođača 
radova čime su  završene  pripremne radnje 
i formalno počela realizacija  Projekta  
vodosnabdijevanja „ Crno vrelo“ . 
Vrijednost projekta, koji će  do 2012. 
godine riješiti pitanje vodosnabdijevanja 
preko  30 000 stanovnika grada Banjaluke i 

opštine Prijedor,  je preko 14 280 000 
KM.Gradonačelnik Banja Luke Dragoljub 
Davidović  je istakao da je ovo primjer 
dobre saradnje dvije lokalne zajednice. 
- Ovo je primjer koji može da posluži i u 
Republici Srpskoj  i u BiH kao pozitivan 
primjer  dobre saradnje lokalnih zajednica  
i naših zajedničkih nastojanja na rješavanju 
jednog ovako značajnog pitanja kao što je 
vodosnabdijevanje, rekao je Davidović. 
On je potvrdio da će grad Banja Luka 
učešćem od preko  8 miliona KM riješiti 
pitanje snabdijevanja pitkom vodom oko 
20 000 stanovnika  sjeverozapadnog dijela 
grada 
Načelnik opštine Prijedor Marko Pavić  
potvrdio je  da će ova opština učestvovati 
sa5,5 miliona KM u finansiranju 
regionalnog vodovoda „ Crno vrelo“ i da 
će kada bude završen  riješiti pitanje 
snabdijevanja  prijedorskih naselja koja 
graniče  sa Banja Lukom kao što su 
Omarska, Niševići, Petrvo Gaj, Kevljani, 
Marićka, Gradina i Jelićka. 
 

 
 
-Opština Prijedor će učestvovati u ovom 
projektu sa oko 5,5 miliona KM, a 
zajednički planirano aplicirati za sredstva i 
prema Vladi RS, jer smatramo da je 
riješavanje pitanja vodosnabdijevanja 
ukupno preko 30 000 stanovnika , kao da 
je u pitanju područje jedne opštine, veoma 
važno i ključno za razvoj sela i ruralnih 
područja, kazao je Pavić  i dodao da će to 
uliti nadu u život stanovnicima ovih 
područja. 
Vodovod  „ Crno vrelo“  dug je oko 26 
kilometara i povezuje Bronzani Majdan 
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/Banjaluka/ i Petrov Gaj /Prijedor, a radovi 
bi trebali da počnu početkom maja, nakon 
provođenja tenderske  procedure. 
Inače ovaj projekat je , iako samostalan, 
dio ukupnog projekta koji se provodi sa 
švajcarskom Agencijom za razvoj SECO  
čija je vrijednost 17,5 miliona KM , gdje se 
nakon provedenih pripremnih radnji, 
poečtak raadova očekuje isto na proljeće. 
 
 
Rezultati rada parking servisa 
 
U  opštinskom  Odsjeku sa saobraćaj i 
parkinge  u toku 2009. godine ostvaren je 
ukupan prihod od  oko  315.118 KM , što 
je za  tri odsto manje nego 2008. godine  
kada je ukupan prihod iznosio 323.431 
KM, potvrdio je  šef ovog   Odsjeka  
Aleksandar Jeftić. 
-Od toga je ukupan prihod ostvaren od 
prodaje karti  na parking automatima 
245.933 KM što je za sedam odsto manje 
nego 2008. godine, a prihod od blokiranja 
vozila 57.290 KM što je za 30 odsto više 
nego u istom periodu rekao je Jeftić. 
Tokom 2009. godine izdato   je 123  
mjesečnih  parking karti,  što je za 45 odsto 
više nego 2008. godine, , te uručeno  107  
besplatnih   parking karti za invalidne 
osobe, što je za 29 odsto više. 
-Broj uručenih  naloga za plaćanje naknade 
za parkiranje u iznosu od 5 ili 10KM 
smanjen je sa 555 na 105 naloga, što je za 
81 odsto manje nego u istom periodu 
prethodne godine, a što je posljedica 
interne odluke parking servisa jer je 
njihova naplativost oko 70 odsto i 
predstavlja veliku proceduru, rekao je 
Jeftić. 
On je dodao i da je izvršeno 1618  
blokiranja vozila na parkiralištima i 
nedozvoljenim mjestima od čega je 231 u 
saradnji sa komunalnom policijom i 20 u 
saradnji sa saobraćajnim inspektorom, a   
što je za  26 odsto više nego prethodne 
godine. 
Posljedice ekonomske krize osjećaju se i u 
radu parking servisa , dodao je Jeftić što 
potvrđuje i podatak da je u 2009. godini 

parkirališta koristilo 22 000  vozila što je 
za sedam odsto manje i to bez obzira na 
povećanje broja parking mjesta pod 
naplatom. 
 
I dalje više umrlih nego rođenih 
 
U opštinskom Odsjeku za opštu upravu  
tokom 2009. godine u matičnu knjigu 
rođenih  upisano je  1390 novorođenčadi, 
što je nešto veći broj novorođenih 
stanovnika prijedorske opštine u odnosu na 
2008. godinu kada ih je upisano 1307.Od 
tog broja je na području opštine rođeno 
870 djece , dok je 520 upisano po rješenju 
suda i rođeno u inostranstvu.U istom 
periodu u matičnu knjigu vjenčanih 
upisano je 654 vjenčanih parova, što je 
opet manje nego u 2008. godinu kada ih je 
vjenčano 714.Ono što najviše zabrinjava je 
da je broj umrlih stanovnika 1605, dok je 
taj broj u 2008. godini  iznosio 1442. 
 
26.1.Održana Svetosavska akademija 
 
Na Svetosavskoj akademiji održanoj 26. 
januara u prijedorskom Pozorištu  
najuspješnijim prosvjetnim radnicima 
dodijeljene su ovogodišnje ''Svetosavske 
povelje'' kao najviše opštinsko priznanje za 
uspješan rad u osnovnim i srednjim 
školama. 

 
Za najbolju učiteljicu proglašena je Drena 
Tramošljanin iz Osnovne škole  ''Dositej 
Obradović'', za nastavnika Zdravka Srećo 
iz OŠ ''Branko Ćopić'', za profesora 
Gimnazije ''Sveti Sava''Slobodan 
Simatović, a za najboljeg direktora 
Zdravko Kovačević iz Mašinske škole. 
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 ''Svetosavske povelje'' i novčane nagrade 
dobitnicima je uručio načelnik opštine 
Marko Pavić koji je čestitajući poželio da 
svi zajedno istrajemo na svetosavskom 
putu. 
-Sveti Sava nam je ostavio jezik, kulturu i 
religiju  i to je ono što mi trebamo i 
moramo njegovati zbog nas i budućih 
generacija, kazao je Pavić. 
 

 
 
 Na Svetosavskoj akademiji o liku i djelu 
Svetog Save besjedio je akademik Miro 
Vuksanović koji je, između ostalog, kazao 
da  pravo lice trajnosti Srbi najljepše mogu 
da vide u svetosavskoj povjesnici.  
 -Kao da ništa svečanije od te povjesnice 
Srbin o sebi ne može da izusti. Ona je 
njegova uzglavnica i duševni počinak.Bez 
nje bismo drukčije i mislili, i govorili i 
osjećali. Naše je u njoj našlo svoju mjeru i 
priliku, pod pravoslavnim trojstvom i 
krstom, u tri prsta i u četiri ista slova, u 
amanet i zakletvu očuvane vjerom i 
legendom. Drugo nam otimaju i ruže. A, 
opet imamo što drugi nemaju - s Rastkom 
Nemanjićem pred nama i mirom Svetog 
Save u nama, besjedio je Vuksanović. 
 

 

 
 On je istakao  i da  s ponosom trebamo 
pronositi svijetom glas ko nam je bio prvi 
arhiepiskop, prvi prosvjetitelj, prvi pravi 
diplomata, prvi pravi književnik, prvi 
zakonopisac, osnivač prve bolnice. 
U umjetničkom programu Svetosavske 
akademije učestvovali su hor „Vila“, 
glumci Pozorišta Prijedor i učenici 
prijedorske Muzičke škole. 
 
Otvorena nova zgrada Područne škole u 
Gornjim Orlovcima 
 
Predsjednik Vlade Republike Srpske  
Milorad Dodik i ministar prosvjete i 
kulture Anton Kasipović  su 27.januara u 
prisustvu učenika i mještana naselja Gornji 
Orlovci svečanim presjecanjem trake i 
zvanično otvorili objekat novosagrađene 
područne škole „ Petar Kočić“. 
Sredstva  za izgradnju novog  školskog 
objekta  u visini od 417 000 KM 
obezbijedila je Vlada RS preko 
Ministarstva prosvjete i kulture i 
Ministarstvo finansija. 
 

 
 
-Svaka nova igrađena škola je dopornos 
našem razvoju i mislim da jedan od 
najvažnijih strateških ciljeva i treba da 
bude obrazovanje,kazao je Milorad Dodik. 
On je dodao i da uz nove objekte i bolje 
uslove rade, kao i povećanje materijalnog 
standarda prosvjetnih radnika  treba da 
pokušamo da nivo edukacije podignemo i 
tako integrišemo sa najboljim nastavnim 
procesima koji se dešavaju u Evropskoj 
uniji. 
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Ministar Anton Kasipović je istakao da 
ulaganja  iz Razvojnog programa Vlade RS  
u Prijedoru iznose 2,7 miliona KM. 
-Ovo je bila škola u najlošijem stanju i 
veoma raduje kada je rezultat  ovakav , 
kakav je  mada smatramo da je ovo samo 
početak i da će iako moderna ovo uskoro 
biti samo jedna prosječna škola u 
Republici Srpskoj, kazao je Kasipović. 
 

 
 
On je istakao , da je što se ulaganja u 
Prijedor tiče, u toku  provođenje postupka 
za izgradnju škole „ Đorđe Natošević“, 
radovi se izvode u školi „ Desanka 
Maksimović“, a nedavno je završena i 
Muzička škola te da su  u planu značajniji 
radovi  kao što je izgradnja škole u Bistrici 
, sportske dvorane u krugu škole u 
Omarskoj i sanacija pozorišne zgrade. 
Načelnik oštine Prijedor Marko Pavić je 
istakao da u ukupnom programu 
infrasturturnih ulaganja obrazovanje ima 
posebno mjesto. 
 

 
 
-Ova škola je bila prioritet i zahvaljujući 
Vladi i resornom ministartsvu zajedno sa 
lokalnom zajednicom realizovali smo 

jedan od objekata iz tor programa i ovo je 
sada jedan savremeni školski objekat koji 
će pružiti najbolje uslove rada učenicima, 
kazao je Pavić. 
On je dodao da se nada da će u opštini 
Prijedor biti još školskih, kulturnih, pa i 
privrednih objekata koji će se graditi 
zajedničkim snagama svih niova vlasti i 
građana opštine. 
Direktor škole Draško Grbić je istakao da 
su radovi počeli u maju mjesecu i da su u 
rekordnom roku stvoreni uslvoi da nastava 
za osadmeset učenika od prvog do petog 
razreda počne već u druog polugodištu ove 
školske godine. 
Moderan školski objekat   sa pet učionica, 
zbornicom i vlastitom kotlovnicom, te 
drugim  pratećim sadržajima  od sada će 
učenicima Gornjih Orlovaca i susejdnih 
sela omogućiti  kvalitetnije školovanje . 
 
Sve naše svetosavske zabave  
 
U holu prijedorskog Pozorišta otvorena je 
dokumentarna izložba pod nazivom  „ Sve 
naše svetosavske zabave“ koja sadrži 
desetak panoa sa starim fotografijama i 
dokumentima i  svojevrsna su priča  o 
obilježavanju imena Svetog  Save na 
području opštine Prijedor. 
Direktor Muzeja Kozare Milenko 
Radivojac , inače autor izložbe ,istakao je 
da se obilježavanje ovog važnog datuma u 
istoriji  grada u  početku svodilo na školske 
i crkvene okvire, da bi tek kasnije preraslo 
u neka gradska obilježavanja. 

 
-Ovo su dokumenti kojima raspolaže 
Muzej Kozare , koji su sa ove vremenske 
distance pravo bogatsvo i jedinstveno 
svjedočanstvo o kulturnoj istoriji 
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grada.Među dokumetima je, recimo, prvi 
poziv na Svetosavsku zabavu iz 1891. 
godine,  deklamacija odnosno program 
jedne takve zabave iz 1892. godine  gdje se 
pominje i Društvo „ Vila“ kao jedan od 
učesnika, kaže Radivojac. 
On je dodao da će Prijedorčani narednih 
desetak dana moći da kroz fotografije i 
zapisnike  upoznaju  istoriju i način 
obilježavanja Svetog Save, a ujedno  i 
pratećih kulturnih dešavanja  u Prijedoru  
prije  gotovo 120 godina. 
 
 
Radovi sa prijedorske Likovne kolonije 
uskoro u Banskom dvoru 
 
Dvadesetak radova nastalih na 
prošlogodišnjoj likovnoj koloniji „ Sreten 
Stojanović“ uskoro će biti postavljeni u  
izložbenom prostoru Kulturnog centra 
Banski dvor gdje će ih  moći pogledati i 
banjalučka publika. Da  će  radovi na 
postavljanju izložbe uskoro početi potvrdio 
je akademski slikar Predrag Marjanović, 
koji je bio i učesnik i  selektor  
prošlogodišnjeg, petog, saziva ove 
umjetničke kolonije.  
-Imajući u vidu da su njeni učesnici bila 
renomirana  imena evropske likovne scene, 
koji su sudbinski i porijeklom vezani za  
Prijedor  kao što su Ljubomir Stahov, 
Branko Miljuš, Biljana Gavranović, 
Radovan Kragulj, Veso Sovilj, Zoran 
Banović i  Mladen Karan bilo je očekivano 
da će i radovi biti kvalitetni.Upravo stoga 
imamo šta da pokažemo ljubiteljima 
slikarstva u Banja Luci, kao i gostima koji 
posjećuju ovaj grad i prate kulturna 
dešavanja na ovim prostorima, kazao je 
Marjanović. 
On je dodao i da  je šteta što ne postoji 
praksa da se u većim gradovima, kakav je 
Banja Luka organizuju ovakvi kulturni 
događaji , na kojima se predstavljaju i 
stvaraoci, ali i aktivnosti umjetničkih 
galerija i muzeja iz manjih mjesta, kazao je 
Marjanović. 
On je dodao da su suvišne riječi kojima bi 
se predstavili autori radova jer je riječ o 

umjetnicima koji su zadužili ne samo 
Prijedor već i daleko šire prostore. 
Prema Marjanovićevim riječima,  ova 
izložba će biti prilika da Prijedor, koji slovi 
za grad slikara, još jednom  skrene pažnju 
na ovaj  svoj jedinstveni fenomen i 
bogatstvo da je iznjedrio čitavu plejadu 
umjetnika evropskog, pa i svjetskog ranga.   
Inače, radovi sa ove kao i prethodnih 
likovnih kolonija ostali su u  
fundusu Muzeja Kozare, a krase i zidova 
unutrašnjosti zgrade Administratvine 
službe opštine Prijedor. 
 
Produžena skijaška sezona 
 
Skijaška sezona na Kozari ove i narednih 
godina trajaće znatno duže nego inače jer 
je Planinarsko skijaško društvo „LJubijski 
rudar“ nabavilo topove za proizvodnju 
snijega.Ovo je potvrdio predsjednik 
Planinarsko-skijaškog društva LJubijski 
rudar Božo Grbić.  
-Kozara je niska planina i sezona skijanja 
na njoj traje u prosjeku dvadesetak dana. 
Da bi postopjeći kapaciteti bili u 
potpunosti iskorišteni Planinarsko skijaško 
društvo  odlučilo smo  da produžimo 
sezonu skijanja nabavkom topova za 
proizvodnju snijega, rekao je Grbić. 
On je dodao da su  od slovenačkog 
proizvođača  dobili tri topa za snijeg na 
lizing.  
-Dva su stigla i već smo ih probali i to 
funkcioniše, a treći će nam stići ovih dana, 
istakao je  i dodao da bi komletnu stazu 
prekrili snijegom sa tri topa potrebno je tri 
do četiri dana. 
Grbić je istakao da pošto su topovi za 
snijeg na Mrakovici po prvi put računa se i 
na početne teškoće u savladavanju tehnike, 
od  upotrebe, rukovanja i korištenja do 
stanja vodozahvata, stanja rezerve vode, 
potrošnje, temparatura i drugih brojnih 
subjekata koji utiču na regularnu 
proizvodnju snijega, ali da smatra da će 
biti brzo i prevaziđene. 
 
_________________________________     
Izdavač: Opština Prijedor 


